
From:                                 Jens Martin Reincke Vahl
Sent:                                  6 Jul 2016 13:06:10 +0200
To:                                      Jens Martin Reincke Vahl
Subject:                             VS: Invitation til dialogmøde omkring tilplantning af ånære arealer ved Sig

 
 
Fra: Marco Brodde [mailto:marcorohdebrodde@gmail.com] 
Sendt: 30. marts 2016 11:14
Til: Jens Martin Reincke Vahl <jerv@varde.dk>
Cc: DN Varde <varde@dn.dk>; Varde Dansk Ornitologisk Forening (varde@dof.dk) <varde@dof.dk>; Kirsten 
Forst Hansen <kifh@varde.dk>
Emne: Re: Invitation til dialogmøde omkring tilplantning af ånære arealer ved Sig
 
Kære Jens, Kirsten og Merete, 
 
Vi har fra DOF Sydvest dårlig mulighed for at deltage, da møder i arbejdstiden er lidt af en 
udfordring og allerede fylder en del i de frivillige tillidsfolks kalendere. Men vil med god 
sandsynlighed kunne give vores besyv med alligevel. Vil dog gerne informeres om, hvorvidt mødet 
afholdes, så kan det være, vi kan finde en ledig person.
 
Vi er naturligvis glade for at blive taget med på råd i sager som denne, og der skal ikke være nogen 
tvivl om, at energipil i ådalene af DOF betragtes som yderst skadelig i forhold til disse arealers 
fugleliv og biodiversitet. Så kan man undgå dette i den konkrete sag, vil vi i DOF være glade. 
 
Principielt synes det dog lidt utraditionelt, at man - for at få en dispensation til 
juletræsbeplantningen til at glide lettere igennem, forstår jeg - varsler en tilplantning af de 
lavtliggende arealer, hvis ikke de høringsberettigede og Varde kommune nikker 
til juletræsproduktionen længere oppe i terrænet. 
 
Nu er det jo ikke kun den våde del af naturen ned mod en ådal, der indeholder en rig biodiversitet. 
Faktisk kan de tørrere dele indeholde mere beskyttelseskrævende natur. Det kan vi dårligt vurdere 
ud fra tilsendte kort, og derfor vil vi jo gerne se kommunens vurdering af dette på helt "traditionel 
vis", inden vi som interesseorganisation siger til eller fra. Kolliderer juletræsproduktionen med 
engarealernes naturindhold, eller vurderer kommunen at det er uproblematisk? Det vil være ret 
afgørende for DOF at få fagfolkenes vurdering af dette. 
 
Et andet spørgsmål er, hvorvidt en aftale som denne kan forhindre tilplantning af enerigipil i ådalen 
på et senere tidspunkt. Det vil vel stadig være lovligt?
 
Bemærk, at denne mail ikke er sendt til den store kreds. 
 
Bedste hilsner
 
Marco
 
 


